
 
Aan:  de gemeente Vught 
Betreft:  Reactie op concept PlanMER grootschalige opwek 
Datum:  23-04-2024 

L.s., 

Met belangstelling hebben we de concept PlanMER gelezen. Daarnaast hebben we ook 
gezien dat het ‘Programma grootschalige opwek Vught’ opgesteld is. We willen bij deze 
onze zorgen uitspreken over de manier waarop hierover is/wordt gecommuniceerd.  

De reactie op de concept PlanMER kan t/m 24 april worden gegeven terwijl er op 25 april 
nog een inloopavond is in Jeugd- en Jongerencentrum Elzenburg. Daarnaast dient de 
PlanMER als onderlegger voor het programma, maar het programma ligt al in concept 
klaar terwijl de PlanMER ook nog in concept voorligt.  
De concept PlanMER is moeilijk te vinden. Als we inloggen bij de gemeente Vught komen 
we via https://vught.nl/klimaat-en-energie bij https://vught.nl/zon-en-windenergie-hoe-
gaan-we-verder waar met geen woord over de PlanMER gerept wordt (raadpleging op 22-
4-2024). Op die pagina wordt gesproken over een bijeenkomst op 21 april, maar dat 
blijkt 21 april vorig jaar te zijn. Volledige datering helpt bij dit soort overzichten. De 
PlanMER blijkt onder nieuws te vinden te zijn.  

Lokaal draagvlak is cruciaal voor het doen slagen van de energietransitie op de korte en 
de lange termijn. VET vindt dan ook dat de bewoners die in of dichtbij de zoekgebieden 
wonen in een veel eerder stadium betrokken hadden moeten worden. Dan hebben we 
het niet over een informatieavond of een inloopspreekuur, maar dat de wethouder of 
ambtenaren proactief bij mensen langsgaan. Het gaat hier om emotie omdat je een 
wezenlijke aanpassing van iemands leefomgeving gaat onderzoeken. Het vertrouwen in 
de overheid is niet heel groot en de weerstand tegen grootschalige opwekprojecten is 
dat wel. De gemeente zal haar best moeten doen om deze cyclus te doorbreken door in 
een veel vroeger stadium, met een open blik, het gesprek met bewoners aan te gaan en 
ze deelgenoot te maken van de noodzaak van de energietransitie. 

Tenslotte hadden wij een publieksversie van de PlanMER op z’n plaats gevonden; een 
eenvoudige weergave van de PlanMER. Daardoor hadden meer inwoners van Vught zich 
kunnen verdiepen in dit belangrijke document. Het is naar onze mening de taak van de 
gemeente om duidelijk en begrijpelijk te communiceren met haar inwoners, zeker als 
het om onderwerpen gaat die de directe leefomgeving van deze inwoners kunnen 
beïnvloeden. 

Dan een paar inhoudelijke punten: 

• De alternatieven die in het PlanMER genoemd worden lijken minder ingrijpend 
voor de omgeving omdat deze niet alles concentreren binnen een zoekgebied. 
Deze benadering lijkt een hogere kans van slagen te hebben op het gebied van 
lokaal draagvlak. Daarnaast geeft de PlanMER aan: “Opvallend is dat er relatief 
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weinig negatief (--) of zeer negatieve (---) scores worden toegekend.” Deze 
alternatieven zijn dus nader onderzoek waard. 

• Het PlanMER geeft veel mitigerende maatregelen aan, deze klinken interessant. 
Ons advies aan de gemeente: zorg dat je de inzet van deze mitigerende 
maatregelen borgt in beleid en/of aanbestedingsdocumenten.  

• Een open deur wellicht maar: De windmolen in de Gement met risico voor de 
school is onaanvaardbaar. 

• Het PlanMER heeft nu vooral gekeken naar de mogelijkheden binnen de 
zoekgebieden. De grote infrastructurele werken die in de (nabije) toekomst gaan 
plaatsvinden bieden ook kansen. Onderzoek daarom actief de mogelijkheden 
voor zonnepanelen boven het verdiepte spoor en mogelijk in de toekomst 
boven/naast de N65. Op die manier breng je de opwek ook dichterbij het 
verbruik, waardoor het elektriciteitsnetwerk beter in balans blijft. Daarnaast 
belast je het groene karakter van onze gemeente een stuk minder.  

• In aanvulling op bovenstaande zien we nog weinig voortgang op het stimuleren 
van zon op dak en boven parkeerplaatsen. Ook via deze route belast je de natuur 
en het elektriciteitsnetwerk een stuk minder. 

Tenslotte 
VET-Vught heeft geen voorkeur voor een bepaalde vorm van opwek of een bepaalde 
locatie. Wel zijn we van mening dat de opwek van duurzame lokale energie noodzakelijk 
is. Daarbij onderstrepen we nogmaals het belang van het betrekken van de inwoners en 
dan met name de direct omwonenden. We zien graag dat de communicatie en 
participatie rond grootschalige opwek aanzienlijk wordt verbeterd. Dat is van belang 
voor het draagvlak onder de inwoners. Ook het streven naar lokaal eigendom, waarbij 
inwoners van Vught ook profiteren van de lusten van grootschalige opwek en niet alleen 
de lasten dragen, zien we graag geborgd in het beleid. 
We zijn graag bereid om samen met de gemeente te kijken hoe de communicatie en 
participatie van inwoners van Vught verbeterd kan worden. 
 
Met vriendelijke groet, 
Namens VET-Vught 
Arno van der Laan 
Voorzitter 


